
Informatienota voor de raad

Datum 18 november 2020

voorstel

Onderwerp Voldoende plekken bij De Herberg
Versienummer V1.0

Portefeuillehouder

Informant W. Jonker
Afdeling Maatschappelijke Ontwikkeling
Telefoon 06-50167085
Email W.Jonker@zwolle.nl
Bijlagen nvt

Wij stellen u voor kennis te nemen van:
het besluit van de regio IJssel-Vecht om  dak- en thuislozen een plek te bieden voor de komende 
winter door units naast de Herberg te plaatsen, als de kavel daarvoor geschikt is.
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Inleiding
Sinds de komst van COVID-19 moeten we 1,5 afstand houden van elkaar en blijven we zoveel mogelijk 
thuis. Dit geldt ook voor dakloze mensen. De rijksoverheid verplicht gemeenten om dit mogelijk te  
maken voor daklozen. Concreet betekent dit dat er onderdak moeten worden geboden aan dakloze 
mensen op 1,5 meter afstand. 
Een van de niveaus voor de COVID-19 maatregelen is een lockdown situatie toe. Op dat moment 
vraagt de rijksoverheid om mensen die normaal gesproken geen recht hebben op opvang onderdak te 
bieden. Mensen die normaal geen recht op opvang hebben zijn niet-ingezetenen van Nederland, zoals 
arbeidsmigranten. De verplichting om mensen op te vangen die normaal gesproken geen recht hebben 
geldt overigens ook wanneer de winterregeling van kracht wordt. 

De Herberg kon voor de komst van COVID-19 60 mensen opvangen. Nu er 1,5 meter afstand 
gehouden moet worden zijn dat er 30. Tijdens de eerste golf zijn er mensen uit de Herberg geplaatst 
naar verschillende locaties in de regio. Daarnaast zijn destijds mensen opgevangen in hun sociale 
netwerk en in een hotel. In de zomerperiode konden de mensen uit het hotel weer opgevangen worden 
binnen de reguliere opvang. Dit kon omdat het advies ‘blijf thuis’ niet langer gold wat betekende dat 
mensen die dat wilde de straat weer op mochten.

Kernboodschap
Het aantal plekken wat beschikbaar is voor de opvang van dak- en thuislozen is niet voldoende voor de 
komende winter. Dit komt doordat de Herberg maar de helft van de opvangplekken ter beschikking 
heeft vanwege de RIVM maatregen. Hierom is de regio IJssel-Vecht voornemens voor in elk geval een 
half jaar, 20 units te plaatsen op de kavel naast de Herberg zodat er voldoende plekken zijn voor dak- 
en thuislozen. Voorwaarde hiervoor is dat de kavel geschikt is.

Toelichting 

Urgentie voor voldoende plekken
Momenteel komen de eerste mensen die in de zomer buiten slapen weer naar binnen vanwege het 
weer. Naar verwachting zal dit aantal toenemen in de winter, zoals dit elk jaar gebeurt. De Herberg 
heeft echter maar de helft van capaciteit van normaal en zit inmiddels vol. Ook de plekken bij de 
zorgaanbieders zijn bezet. Dit betekent dat er momenteel geen mogelijkheid is om extra mensen op te 
vangen. Even voor de beeldvorming: de mensen die zich melden als de Herberg vol zit worden in 
ruimten opgevangen die daar normaal niet voor bedoeld zijn, zoals de tv kamer. De situatie zoals hij nu 
bij de Herberg is, is niet houdbaar. 
De urgentie voor uitbreiding wordt extra gevoeld in verband met een mogelijke lockdown of het 
intreden van de winterregeling die tot gevolg hebben dat er extra mensen opgevangen moeten worden. 
Deze plekken zijn er niet. 
De verwachting is dat er ongeveer 20 extra opvang plekken nodig zijn tot in elk geval mei 2021. 

Mogelijkheden voor voldoende plekken
De mogelijkheden voor uitbreiding van het aantal plekken is beperkt. De mensen die momenteel 
opgevangen worden in de Herberg kenmerken zich door complexe, zware problematiek. Dit komt 
omdat de mensen waar lichtere problematiek speelt, al buiten de Herberg verblijven (in hun sociale 
netwerk, of bij andere zorgaanbieders). De groep die overblijft is niet makkelijk ergens anders onder te 
brengen vanwege hun problematiek. 
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Er is geprobeerd afspraken te maken met hotels in de omgeving. Die staan minder open voor het 
opvangen van daklozen, in tegenstelling tot het voorjaar. Dat komt omdat er nu voldoende mensen zijn 
die gebruik willen maken van de hotels. 
Verder is er nagedacht over het inrichten van extra opvangplekken in leegstaand vastgoed van 
zorgaanbieders. Hiervoor moet echter een team opgezet worden van gespecialiseerde hulpverleners 
en beveiligers. Dit is momenteel lastiger dan normaal omdat er al een groot beroep gedaan wordt op 
de beschikbaarheid van het personeel. Dit komt doordat het personeel niet mag werken als er klachten 
zijn bij hunzelf of huisgenoten. 
Daarnaast is er kans op overlast in de buurt van de groep cliënten die opgevangen moet worden. De 
tijd is te kort om hier een zorgvuldig proces met de buurt te doorlopen. 

Voorgestelde uitbreiding
De kavel naast de Herberg staat leeg en is in gemeentelijk bezit. Als deze kavel geschikt is kunnen hier 
tijdelijk 20 opvangplekken gerealiseerd worden. Hierdoor wordt er voldaan aan de COVID-19 
maatregelen. Ook zijn alle faciliteiten aanwezig in de Herberg zoals eten en drinken, gespecialiseerde 
hulpverleners en beveiliging. Tot slot is de buurt ‘gewend’ aan de opvang en is er een bestaande 
begeleidingscommissie voor de openbare orde en veiligheid.

Consequenties
- De plannen voor het plaatsen van 20 units op de kavel naast de Herberg worden uitgewerkt. Als de 
kavel geschikt is worden de units zsm geplaatst en blijven in elk geval tot mei 2021 staan.
-De kosten hiervoor worden gedekt uit middelen die de rijksoverheid beschikbaar stelt als compensatie 
voor de COVID-19 maatregelen. 
-Hierdoor worden er genoeg plekken geboden voor dak- en thuislozen in de regio IJssel-Vecht. 

Financiën
De centrumgemeente Zwolle heeft vanuit de rijksoverheid middelen ontvangen ten compensatie van 
extra kosten door de COVID-19 maatregelen in de maatschappelijke opvang. De kosten voor het 
realiseren van voldoende plekken kunnen hier uit gedekt worden. 

Communicatie
Er wordt reactief gecommuniceerd. De Herberg staat op een plek waar weinig buren zijn en waar 
weinig gemerkt wordt van de units. Als er vragen komen over wat er gebeurt kan daar antwoord op 
gegeven worden. Het voordeel van reactief communiceren is dat er geen onnodige aandacht gevestigd 
wordt op het uitbreiden van het aantal opvangplekken.
Een uitzondering zijn de Nieuw-Apostolische Kerk en het Deltion College die vlak naast de Herberg 
gelegen zijn. Hier is contact mee opgenomen om ze mee te nemen in het proces.

Vervolg
Wanneer uw gemeenteraad kennis heeft genomen van dit besluit kunnen de overige betrokkenen 
geïnformeerd worden. 

Openbaarheid
Deze informatienota is openbaar.
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